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P R O T O K Ó Ł  Nr XXVI/08 
 
z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 12 listop ada 2008r w sali 
konferencyjnej Urz ędu Gminy Mokrsko pod przewodnictwem pani Sabiny 
Sokół – Przewodnicz ącej Rady Gminy 
 
Ustalona liczba radnych - 15 
Faktyczna liczba radnych - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 14 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji : 
1.Braliński Stanisław  
2.Gładysz Irena 
3.Grześlak GraŜyna 
4.Juszczak Jan 
5.Kmiecik Jan 
6.Majtyka Grzegorz 
7.Mielczarek Marek 
8.Podyma Zbigniew 
9.Rzepka Wiesław 
10.Słowik Zdzisław 
11.Sokół Sabina 
12.Strózik Teresa 
13.Szaniec Wojciech 
14.Wolna Genowefa 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Pisniak Arkadiusz 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Marek Kieler – radny Rady Powiatu 
2.Tomasz Kącki – Wójt Gminy 
3.Krajcer Edyta – inspektor w UG 
4.Beata Marczak – inspektor w UG 
5.Sylwia Piekarek – inspektor w UG 
6.Ciura ElŜbieta – sołtys sołectwa Mątewki 
7.Szajsner Beata – sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
8.Ptak GraŜyna – sołtys sołectwa Jasna Góra 
9.Braliński Stanisław – sołtys sołectwa Motyl 
10.Wróbel Stanisław –sołtys sołectwa  Brzeziny 
11.Komor Danuta – sołtys sołectwa Mokrsko II 
12.Czart Wiesława – sołtys sołectwa Chotów 
 
Ogółem w obradach XXVI sesji udział wzięło 26 osób 
 

Porządek obrad sesji: 
 
1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Przyjęcie porządku obrad 
3.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
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4.Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 
5.Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2009 rok 
    a/ podatku od nieruchomości 
    b/ podatku od środków transportowych 
    c/ podatku od posiadania psów 
    d/ opłaty targowej 
6.Ustalenie ceny Ŝyta przyjętej do naliczania stawki podatku rolnego na 2009 rok 
7.Ustalenie ceny drewna przyjętej do naliczenia podatku leśnego na 2009 rok 
8.Podjęcie uchwał w sprawie: 
   a/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków OSP gminy Mokrsko, za 
       uczestnictwo w działaniach ratowniczych i szkoleniach poŜarniczych, 
   b/ zmian Planu Lokalnego Gminy Mokrsko na lata 2008-2015 
   c/ wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy Mokrsko w charakterze członka zwyczajnego 
       do Stowarzyszenia Lokalna Grupa działania „ZIEMIA WIELUŃSKA” 
9.Zmiany w budŜecie gminy na 2008r 
10.Dyskusja nad propozycją wykonania projektów do dofinansowania w ramach lokalnej 
    strategii rozwoju dla Lokalnej Grupy Działania „ZIEMIA WIELU ŃSKA” dla działania 
    Odnowa i Rozwój Wsi na terenie gminy Mokrsko 
11.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
12.Zamknięcie obrad sesji 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno ści obrad  
 

Pani Sokół Sabina, Przewodnicząca Rady – otworzyła XXVI sesję Rady Gminy. Stwierdziła 
wymagane kworum radnych do podejmowania uchwał i następnie powitała wszystkich 
obecnych na sesji. 
 

P u n k t  2 
 

Przyjęcie porz ądku obrad  
 

Do porządku obrad jaki został przesłany radnym łącznie z zaproszeniem na sesję Wójt Gminy 
zaproponował wniesienie następujących poprawek: 
- wykreślenie punktu 8c tj: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr     XXV/129/08 
Rady Gminy Mokrsko z dnia 14 października 2008r w sprawie zmiany  załącznika Nr 2 – 
Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne na lata 2008-    2010 do uchwały 
Rady   Gminy Nr XXII/118/08 z dnia 9 sierpnia 2008r. Po konsultacji z RIO okazało się, Ŝe 
zmianę załącznika Nr 2  naleŜy uwzględnić przy rozpatrywaniu zmian w budŜecie   gminy na 
2008r, a nie podejmować w tej sprawie oddzielnej uchwały 
   W związku z powyŜszym punkt 8d porządku obrad staje się punktem 8c. 
- Po punkcie 9”Zmiany w budŜecie gminy na 2008r” wprowadzić jako punkt 10 „Dyskusja 
nad   propozycją wykonania projektów do dofinansowania w ramach lokalnej  strategii 
rozwoju   dla Lokalnej Grupy Działania „ZIEMIA WIELUŃSKA” dla działania   Odnowa i 
Rozwój   Wsi na terenie gminy Mokrsko. 
 
Porządek obrad XXVI sesji Rady Gminy Mokrsko z zaproponowanymi zmianami 
został przyjęty jednogłośnie. 
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P u n  k t  3. 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zostali zgłoszeni: 
1.radna Wolna Genowefa 
2.radny Mielczarek Marek 
3.radny Podyma Zbigniew 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła. 
 

 
P u n k t  4 

 
Informacja Wójta Gminy o działalno ści pomi ędzy sesjami  

 
Pan Tomasz Kącki, Wójt Gminy  - przedstawił informację o działalności pomiędzy sesjami. 
/Informacja stanowi załącznik Nr 1 do protokółu/ 
 
Dyskusja, uwagi, zapytania: 
Radna Grześlak – mam pytanie dotyczące wykonania dodatkowych przyłączy, kiedy będą 
wykonane poniewaŜ niektórzy mieszkańcy się niecierpliwią.  
Wójt Gminy – wykonawca zobowiązał się do końca bieŜącego roku zadanie wykonać 
Przewodnicząca Rady -  jaki termin wykonania zadania jest zapisany w umowie? Czy 
przyłącze będą mieli wykonane równieŜ ci co musieli opracować nowy projekt jak np.pan 
Stępień. 
Wójt Gminy  -  w umowie jest termin 25 listopada 2008r Przyłącza będą równieŜ wykonane 
na działkach, gdzie został opracowany nowy projekt. 
Radna Strózik -   czy coś wiadomo na temat kredytów suszowych, poniewaŜ pytają się 
mieszkańcy? 
Wójt Gminy -  Procedura została juŜ uruchomiona, kwoty są jednak niewielkie.  
Radna Gładysz – mam pytanie dotyczące oświetlenia, poniewaŜ pan Wójt w informacji podał, 
Ŝe wymieniane były lampy uliczne. Czy  wymiana lamp obejmuje teren całej gminy? 
Wójt Gminy – lampy były zakładane tam, gdzie Rady sołeckie przeznaczyły środki. 
Dotyczyło to między innymi Mątewek, Mokrska, Komornik. 
 
Przedstawioną informację Wójta Gminy po wyjaśnieniach Rada Gminy przyjęła do 
akceptującej wiadomości. 
 

 
 

P u n k t  5 
 

Uchwalenie stawek podatku i opłat lokalnych na 2009  rok  
 

a/ podatku od nieruchomo ści  
Głos zabrała pani Edyta Krajcer – inspektor ds. wymiaru podatku. Przypomniała wysokość 
stawek jakie obowiązywały w gminie w roku 2008  oraz górne stawki  podatku od 
nieruchomości na rok 2009 ogłoszone w obwieszczeniu Ministra Finansów. Ponadto 
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przedstawiła wysokość stawek przy wzroście o 2,9% w porównaniu do roku bieŜącego tj. 
jakie zostały uwzględnione w projekcie budŜetu na 2009r. oraz propozycje stawek na rok 
2009. 
Następnie przedstawiła jakie zwolnienia od podatku obowiązywały na rok 2008 oraz 
propozycje zwolnień na rok 2009. 
Radny Juszczak Jan, Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska przedstawił opinię zbiorczą Komisji 
Rady Gminy w powyŜszej sprawie 
 
Dyskusja: 
Radna Strózik – Jestem za pozostawieniem zwolnień z podatku od nieruchomości budynków 
słuŜących do wykonywania zadań z zakresu udzielania świadczeń zdrowotnych. Na ostatniej 
Komisji, na której był pan doktor była mowa, Ŝe ośrodki będą działać jak dotychczas. Pan 
doktor  działalności  w swoim budynku jeszcze nie uruchomi. Będzie na nas radnych, Ŝe na 
rok 2009 nie zwolniliśmy z podatku ośrodków zdrowia. 
Wójt Gminy -  wszyscy wiecie, Ŝe musimy dostosować budynki ośrodka zdrowia w Mokrsku 
i OŜarowie do obowiązujących przepisów. Na komisji pan doktor powiedział, Ŝe moŜe 
najwyŜej do remontów dołoŜyć 10 tys.zł  i ma to być odliczone w czynszu. 
Radny Braliński – jaka jest powierzchnia w ośrodku podlegająca opodatkowaniu? 
Pani Edyta Krajcer – powierzchnia podlegająca opodatkowaniu wynikająca z złoŜonej 
deklaracji wynosi 257m2. Jest to łączna powierzchnia budynku ośrodka zdrowia w Mokrsku i 
OŜarowie. 
Radny Majtyka – o ile pamiętam to była kiedyś dyskusja czy podatek ma być naliczany z 
całej powierzchni czy tylko zajętej na gabinety. 
Radny Szaniec -  naleŜy wyjaśnić ile m2  podlega opodatkowaniu 
Wójt Gminy – na ten rok podatek naliczany był tylko od powierzchni zajętej na gabinety 
lekarskie. Jeśli chodzi o przyszłość to wcale tak nie musi być. Znam ośrodki gdzie podatek 
naliczany jest od  całej powierzchni, zajętej zarówno na gabinety jak i na poczekalnie np.w 
Mierzycach.  Stawka 4,01 zł z 1 m2  powierzchni nie jest to duŜa kwota. Nas obliguje się 
abyśmy wykonali remonty. UwaŜam, Ŝe jeśli ktoś wynajmuje lokal powinien liczyć się z 
kosztami. 
Radny Mielczarek – Inne podmioty  prowadzące działalność gospodarczą na naszym terenie 
jak np.sklepy,  płacą 17 zł od 1 m2 powierzchni. 
Radny Braliński – na jaki czas jest zawarta umowa najmu lokalu z p.doktorem Mokrii? 
Wójt Gminy – umowa zawarta jest na  czas nieograniczony z moŜliwością jej wypowiedzenia 
z dniem 1 stycznia 2009r 
Radna Grześlak – Wprawdzie na komisji nie było mówione, Ŝe chcemy wprowadzić podatek i 
nie zwalniamy  ośrodków zdrowia, ale wszyscy wiemy jak kształtują się dochody naszego 
budŜetu i jakie są potrzeby. 
Radny Kmiecik  - zwolniliśmy  straŜe z podatku. Zarówno straŜ jak i słuŜba zdrowia niesie 
pomoc  mieszkańcom i dlatego  jestem za zwolnieniem  z podatków budynków zajętych na  
działalność związaną z ochroną zdrowia. 
Pan Kieler Marek, radny rady Powiatu – chcę powiedzieć, Ŝe szpital wieluński pomimo, Ŝe 
jest  tak zadłuŜony ma równieŜ naliczony podatek,  który jest później umarzany. RównieŜ pan 
Doktorr moŜe zwrócić się do Wójta z podaniem o umorzenie podatku. 
Wójt Gminy – zanim podejmiecie decyzje o zwolnieniu chciałbym abyście spojrzeli do 
materiałów dot. projektu budŜetu na rok przyszły. Większość rzeczy, które będziemy 
realizować w roku przyszłym będziemy kredytować, Gmina będzie się zadłuŜać.  
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PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła o 
przedstawienie projektów uchwał. /zał.Nr  2 i 3/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/132/08 w sprawie ustalenia 
stawek podatku od nieruchomości oraz Nr XXVI/133/08 w sprawie zwolnień od 
podatku od nieruchomości. 
 
b/ podatku od środków transportowych  
 
Pani Edyta Krajcer – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia podatku od środków 
transportowych /zał.Nr 4/ 
Radny Juszczak Jan, przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska przedstawił opinię zbiorczą  
Komisji Rady Gminy w przedmiotowej sprawie. 
 
PoniewaŜ nikt z radnych w tej sprawie nie zechciał zabrać głosu, Przewodnicząca poprosiła o 
przegłosowanie przedstawionego projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/134/08  w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych. 
 
c/podatku od posiadania psów. 
 
Przewodnicząca Rady -  sprawa podatku od posiadania psów była omawiana na posiedzeniu 
komisji. Proszę za tym o przedstawienie opinii Komisji. 
Radny Juszczak Jan, Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska  przedstawił opinie zbiorczą 
Komisji Rady Gminy w sprawie ustalenia podatku od posiadania psa. 
 
PoniewaŜ nikt z radnych nie zechciał w tym temacie zabrać głosu , Przewodnicząca Rady 
Gminy  poprosiła o przegłosowanie wniosku Komisji tj. pozostawienie stawki podatku od 
posiadania psa na  rok 2009 obowiązującej w roku 2008 tj. 20 zł. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przegłosowała aby pozostawić stawkę podatku od 
posiadania psa na rok 2009 z roku 2008. 
 
d/ opłaty targowej 
 Przewodnicząca Rady -  opłata targowa była równieŜ przedmiotem obrad posiedzenia 
Komisji Rady. Proszę o przedstawienie opinii w tej sprawie. 
Radny Juszczak Jan – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska przedstawił opinie zbiorczą Komisji  
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było Przewodnicząca Rady poprosiła o 
przegłosowanie wniosku Komisji o nie podejmowanie uchwały w sprawie opłaty targowej i 
pozostawienie jej na poziomie roku 2008 

 
Rada Gminy jednogłośnie przegłosowała wniosek Komisji o pozostawienie opłaty 
targowej na rok 2009 według stawki obowiązującej w roku 2008. 
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P u n k   6 
 

Ustalenie ceny Ŝyta przyjmowanej do naliczania  
podatku rolnego na 2009 rok   

 
 
Głos zabrała pani Edyta Krajcer. Podatek rolny na rok podatkowy wynosi: 
-  równowartość pienięŜną 2,5q Ŝyta dla gospodarstw rolnych od 1 ha przeliczeniowego     
    gruntu, 
- równowartość 5 q Ŝyta  dla gruntów nie stanowiących gospodarstwa rolnego od 1 ha   
Średnią cenę skupu Ŝyta ustala się na podstawie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego za pierwsze 3 kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy, ogłoszonego w 
terminie 20 dni po upływie trzeciego kwartału. Według Komunikatu Prezesa GUS z dnia 17 
października 2008 roku średnia cena skupu Ŝyta za okres pierwszych 3 kwartałów 2008 
wynosi 55,8 zł za 1 q. Przy cenie skupu Ŝyta podanej przez Prezesa GUS 55,8 zł podatek w 
2009 roku wynosiłby: 
- dla gospodarstw rolnych  - 139,50 zł, 
- od gruntów  nie stanowiących gospodarstw rolnych 279 zł . 
Radny Juszczak  Jan -  przedstawił opinię zbiorczą Komisji. 
Wójt Gminy – rozumiem trudną sytuację rolników, ale chcąc coś zrobić musimy mieć 
odpowiednie środki. W materiałach otrzymaliście wykaz zadań, które znalazły 
odzwierciedlenie w projekcie budŜetu na rok 2009 i wykaz zadań , które nie zostały przyjęte 
do budŜetu. ObniŜając cenę Ŝyta podaną przez GUS  do ceny 45 zł za 1q wpływy do budŜetu 
gminy z podatku rolnego wynosiłyby 396.941 zł i bedą niŜsze o 95.265,72 zł. 
Ponadto musimy się liczyć z tym, Ŝe w przyszłym roku  podatek będzie jeszcze niŜszy, gdyŜ 
cena Ŝyta w tym roku jest niska.  
ObniŜka podatku wiąŜe się równieŜ mniejszą subwencją w roku przyszłym. Kwota utraconej 
subwencji jest równa utraconym wpływom z podatku rolnego w związku z obniŜką ceny Ŝyta. 
Dyskusja: 
Radny Braliński –ja proponuję przyjąć cenę Ŝyta 46 zł za 1q. 
Radna Wolna -   proponuję pozostawić podatek na 2009r w takiej wysokości jak był w roku 
2008, tj. przyjąć cenę Ŝyta w wysokości 48 zł za 1 q. 
 
Więcej propozycji nie było. W związku z powyŜszym Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie zgłoszone wnioski. 
 
Za przyjęciem ceny Ŝyta do naliczania podatku rolnego na 2009r w wysokości: 
-  49,39 zł  nie głosował Ŝaden radny 
-  48,00 zł  głosowało 6 radnych 
-  46,00 zł głosowało 7 radnych 
-  45,00 zł głosował 1 radny 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy przy 2 głosach wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXVI/135/08 w 
sprawie obniŜenia ceny skupu do celów podatku rolnego w roku 2009. 
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P u n k t  7 
 

Ustalenie ceny drewna przyj ętej do naliczania podatku le śnego na 2009 rok  
 

Głos  zabrała Pani Krajcer Edyta. Podatek leśny od 1 ha za rok podatkowy wynosi 
równowartość pienięŜną 0,220 m3 drewna obliczoną według średniej ceny sprzedaŜy drewna 
uzyskanej przez nadleśnictwo za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok 
podatkowy. Wg Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego cena sprzedaŜy 
drewna za trzy kwartały bieŜącego roku wynosiła 152,53 zł. Z podatku leśnego są zwolnione 
lasy z drzewostanem do 40 lat. W projekcie budŜetu gminy na 2009 rok przyjęto dochód z 
podatku leśnego wg ceny skupu drewna 147,28 zł. tj. bez zmiany do roku 2008. 
Radny Juszczak Jan – przedstawił opinie zbiorcza Komisji. 
 
PoniewaŜ nikt z radnych nie zechciał zabrać głosu, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję 
Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/136/08 w sprawie obniŜenia 
średniej ceny sprzedaŜy drewna dla celów wymiaru podatku leśnego w roku 2009. 
 

P u n k t  8 
 

Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

a/ ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieni ęŜnego dla członków OSP gminy 
Mokrsko, za uczestnictwo w działaniach ratowniczych  i szkoleniach 
poŜarniczych  
 
Przewodnicząca Rady -  Dotychczas ekwiwalent był wypłacany na podstawie Zarządzenia 
Wójta Gminy Nr 8/07 z 12 marca 2007r. Wysokość ekwiwalentu wynosiła 10zł za kaŜdą 
godzinę za udział w akcjach bojowych i ratowniczych oraz 2,50 zł za udział w szkoleniu. 
W związku z powyŜszym został przygotowany projekt uchwały, który szanowni radni 
otrzymali w materiałach. Temat był równieŜ omawiany na komisjach. Proszę za tym o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Radny Juszczak Jan – przedstawił opinię Komisji. 
 
PoniewaŜ nikt z radnych nie zechciał zabrać głosu w dyskusji, Przewodnicząca Rady 
poprosiła Komisje uchwal i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/137/08 w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków ochotniczych straŜy poŜarnych 
gminy Mokrsko, za uczestnictwo w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
poŜarniczych. 
 
Radny Szaniec -  stawkę juŜ  uchwaliliśmy, ale chciałbym zgłosić wniosek aby wystąpić do 
naszych parlamentarzystów by koszty szkolenia członków OSP były pokrywane przez firmy 
ubezpieczeniowe /np.PZU/ 
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b/ zmian Planu Rozwoju  Lokalnego Gminy Mokrsko na lata 2008-2015 
 
Głos zabrała pani Beata Marczak .  
Zmiany w PRL dotyczą rozdziału IV- Realizacja zadań i projektów i VII – Plan finansowy,  w 
tym projektu pt.”Rozbudowa i przebudowa budynku Szkoły Podstawowej, Gimnazjum, ŚDS i 
Publicznego Przedszkola w  Mokrsku”.  Obecnie proponuje się realizować zadanie w 3 
etapach: 
I etap – rozbudowa budynku szkolnego w miejscowości Mokrsko / nadbudowa piętra nad 
               kotłownią/. Realizacja przewidziana jest na 2009r. Całkowity koszt realizacji 
               projektu wynosi 1.519.036 zł.  Planowane środki  pozyskane z UE – 1266.500 zł, 
               środki własne 252.536 zł. 
II etap - rozbudowa budynku szkolnego w miejscowości Mokrsko wraz z zagospodarowaniem 
             terenu wokół szkoły / budowa boiska wielofunkcyjnego przy szkole, 
             zagospodarowanie terenu oraz dobudowanie pomieszczeń na potrzeby PSP i ŚDS w 
             Mokrsku. Koszt zadania 1.300.000 zł , w tym środki UE – 1.105.000 zł, środki 
             własne 195.000 zł . Realizacja projektu przewidziana jest na lata 2010-2011. 
III etap – termomodernizacja budynku szkolnego. / termomodernizacja całego obiektu/. 
            Całkowity koszt projektu określony został na 970.000 zł. Źródła finansowania : 
            824.500 środki UE i 145.500 środki własne. Realizacja projektu jest przewidziana na 
            lata 2012 
 
 
Dyskusja: 
Radny Mielczarek – w Planie Rozwoju Lokalnego na rok 2010 jest przewidziana realizacja 
zadania „Moje boisko – Orlik 2012”. W jakiej miejscowości miałoby być budowane boisko. 
Czy Gmina nadal jest zainteresowana realizacją tego zadania, czy wycofuje się z niego.  Jeśli 
decydujemy się na realizację, to w roku 2009 powinniśmy  podjąć działania związane z 
pozyskaniem gruntu pod budowę. 
Wójt Gminy – W PRL zostały uwzględnione wszystkie  zadania, które chcielibyśmy aby  
były zrealizowane. To, Ŝe podjęliśmy uchwałę, nie oznacza, Ŝe  musimy zadanie realizować. 
Wnioski moŜemy składać na wszystko. UwaŜam jednak, Ŝe powinniśmy się zdecydować jakie 
zadania wybieramy i w jakiej kolejności je realizujemy. Pragnę zaznaczyć, Ŝe w ramach 
rozbudowy szkoły w Mokrsku jest przewidziana budowa boiska wielofunkcyjnego.  Biorąc 
pod uwagę całkowity koszt zadania, zapewnienie 300.000 zł z budŜetu gminy  są to duŜe 
pieniądze.  
Radny Szaniec – W PRL jest  uwzględniona rozbudowa budynku szkolnego w Mokrsku. Czy 
jest pewność, Ŝe otrzymamy dofinansowanie w wysokości 80%. 
Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy nie wiemy czy nasz wniosek przejdzie. W PRL zadanie 
zostało rozpisane na   3 etapy. Wydaje mi się, Ŝe od czegoś trzeba zacząć. 
Radny Mielczarek -  co przewiduje się w nadbudowanej części budynku. Czy sale lekcyjne 
czy tylko świetlica. 
Wójt Gminy –  w ramach nadbudowy piętra nad kotłownią  przewidziane jest uzyskanie 2 
pomieszczeń tj. większa część przeznaczona będzie na salę rekreacyjna z zapleczem i 
mniejsza na świetlicę. 
 
Więcej głosów w dyskusji ani zapytań nie było. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/138/08 w sprawie zmian Planu 
Rozwoju Lokalnego Gminy Mokrsko na lata 2008-2015. 
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c/ wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy Mokrsko w charakterze członka 
zwyczajnego do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania ZIEMIA WIELU ŃSKA”  
 
Przewodnicząca Rady  - Wcześniej była podjęta uchwała o przystąpieniu do Stowarzyszenia 
LGD ZIEMIA WIELUŃSKA w charakterze członka wspierającego. Na posiedzeniu Komisji 
było wyjaśniane, iŜ na podstawie ustawy o wspieraniu rozwoju obszarów wiejskich z 
udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego jednostki samorządu terytorialnego 
mogą przystąpić do LGD w charakterze członka wspierającego.  W związku z tym 
przygotowany został nowy projekt uchwały. 
 
PoniewaŜ nikt z radnych w tym punkcie nie zechciał zabrać głosu, Przewodnicząca Rady 
poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/139/08 w sprawie wyraŜenia 
zgody na przystąpienie Gminy Mokrsko, w charakterze członka zwyczajnego, do 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ZIEMIA WIELUŃSKA” z siedzibą  
w Rudzie / Wielunia. 

 
Pani Czart- Jakie korzyści gmina Mokrsko będzie miała z członkostwa w LGD ? 
Beata Marczak – LGD jest beneficjentem osi IV Leader Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Podstawę starań o wsparcie w ramach osi IV stanowi trójsektorowe partnerstwo 
lokalne realizowane w formie stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania. Zamiar realizacji 
określonych potrzeb i dąŜeń społeczności lokalnej formalizuje się w postaci Lokalnej Strategii 
Rozwoju. KaŜda LGD decyduje o wyborze operacji (projektów) składających się na 
wdraŜanie jej LSR.  
Działania w ramach Osi LEADER: 
4.1. WdraŜanie Lokalnych Strategii Rozwoju: 
- działania w ramach Osi 3: 
    RóŜnicowanie w kierunku działalności nierolniczej, 
    Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw, 
    Odnowa i rozwój wsi 
  wg zasad jak dla Osi 3 
- „małe projekty”, które nie kwalifikują się do wsparcia w ramach Osi 3, ale przyczyniają się 
do osiągnięcia jej celów. 
4.2. WdraŜanie projektów współpracy: 
    - przygotowanie i realizacja projektów współpracy zawartych w LSR, 
    - przygotowanie i realizacja projektów współpracy nieuwzględnionych w LSR, ale 
zgodnych z jej celami. 
4.3. Funkcjonowanie LGD, nabywanie umiejętności i aktywizacja. 
Obecnie jest ogłoszony konkurs na to działanie i LGD „Ziemia Wieluńska” w terminie do 17 
stycznia 2009 r. planuje złoŜyć wniosek o dofinansowanie powyŜszych działań. W tym celu 
przygotowujemy LSR oraz inne niezbędne do wniosku załączniki . 

 
 
 
 
 
 
 
 



 10 

P u n k t  9 
 

Zmiany w bud Ŝecie gminy na 2008 rok  
 

Głos zabrała pani Sylwia Piekarek – zmiany w budŜecie dotyczą: 
 zmniejszenia  
 1.działu 400 , rozdział  400002 – dostarczanie wody 
    Proponuje się zmniejszyć wydatki bieŜące  o 4000 zł  poniewaŜ mamy oszczędności na 
    energii.  
2.w dziale 758 – róŜne rozliczenia  zmniejsza się rezerwę o kwotę 11.000 zł 
3. w dziale 801 – Oświata i wychowanie 
     zmniejsza się w rozdziale – przedszkola, paragraf - zakup usług remontowych oraz 
     paragraf - dostęp do sieci  internetu o 10.000 zł i przeznacza się na materiały w tym 
     samym rozdziale. Dotyczy to Przedszkola Publicznego w Mokrsku. / na zakup węgla/ 
4. w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
 Zmniejsza się o 20.000zł rozdział – oświetlenie uliczne, paragraf  usługi remontowe  
 
zwiększenia: 
1. w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa  
    zwiększa się wydatki bieŜące w paragrafie zakup usług pozostałych o 10.000 zł  
2. w dziale 750 - Administracja  publiczna  
   Zwiększa się  paragraf zakup usług pozostałych  o 12.000 zł 
3. w dziale 852 -  Pomoc społeczna 
  zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale zasiłki i pomoc w naturze o 13.000 zł z 
  przeznaczeniem na opłacenie pobytu osób z terenu gminy w Domach Pomocy. 
 
II. Zmienia się równieŜ załącznik inwestycyjny do uchwały,  poniewaŜ  zgodnie w wymogami 
     RIO musimy do kaŜdego zadania przypisać dział i rozdział. 
 
III. Uchwałą z dnia 14 października w sprawie zmian w budŜecie zostały wprowadzone 
środki do budŜetu na realizację projektu Kapitał Ludzki na zadanie realizowane przez GOPS 
pt„ Zmienimy się,- aktywna integracja w GOPS w Mokrsku.”.  RIO wymaga aby wydatki na 
programy i projekty realizowane  ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych  były 
rozdzielone na środki pochodzące z budŜetu krajowego i środki z budŜetu UE   z podziałem 
zgodnie z klasyfikacją budŜetową. W związku z tym musiał być opracowany załącznik do 
uchwały, który Państwo otrzymaliście z projektem uchwały. 
 
 Następnie pani Marczak Beata odczytała załącznik Nr 3  „Limity wydatków na 
wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008-2010”  do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budŜecie gminy na 2008r 
 
PoniewaŜ  nikt z obecnych w tym temacie nie zechciał zabrać głosu Przewodnicząca Rady 
Gminy poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVI/140/08 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2008 rok. 
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P u n k t  10 
 

Dyskusja nad propozycja wykonania projektów do dofi nansowania  
w ramach lokalnej strategii rozwoju dla Lokalnej Gr upy Działania  

„ZIEMIA WIELU ŃSKA” dla działania Odnowa i Rozwój Wsi  
na terenie gminy Mokrsko  

 
 
Głos zabrała pani Beata Marczak – przygotowywana jest strategia dla Lokalnej Grupy 
Działania ‘”Ziemia Wieluńska” dlatego gminy wchodzące w skład LGD winny wskazać 
przedsięwzięcia na które chcą pozyskiwać środki. 
Następnie zapoznała na co moŜna składać wnioski i kto moŜe być beneficjentem. 
Radny Rzepka – Na ostatniej komisji zostaliśmy wycofani w planu inwestycji realizowanych 
w roku 2009 z pozyskaniem środków pozabudŜetowych dlatego proponuje aby w strategii 
LGD umieścić zadania do realizacji z sołectwa Komorniki 
Radny Majtyka – UwaŜam, Ŝe kaŜda miejscowość powinna skorzystać. Ja proponuję skupić 
się na budowie chodników. 
Pani Przewodnicząca – Większość chodników jest przy drogach powiatowych. Jest to zadanie 
powiatu. Budowa ich powinna być realizowana w ramach inicjatyw samorządowych.  Czy my 
mamy dzielić się pozyskanymi środkami ze  Starostwem. Moja propozycja jest aby to pan 
Wójt przedstawił co w danej miejscowości moŜe być zrobione w ramach  projektu „Odnowa 
Wsi”. Wie na co opracowane są juŜ projekty. 
Radny Mielczarek – Mokrsko jest miejscowością gminną i obserwując inne gminy to 
wszędzie odnawiane jest centrum wsi gminnej. W Mokrsku jest wiele do zrobienia, jak np. 
wymiana starego chodnika, wykonanie parkingu przed ośrodkiem zdrowia itd. 
Wójt Gminy – nie wiadomo czy Starostwo znajdzie pieniądze aby uczestniczyć przy realizacji 
zadania jako trzeci partner. Moim zdaniem powinniśmy zaplanować zadania, które naleŜą do 
nas i będą realizowane na naszym gruncie  i  własności. 
Radny Mielczarek – Starosta nie będzie nam budować chodników. 
Radny Majtyka – nie nasza jest wina, Ŝe miejscowości leŜą przy drogach powiatowych.  
Radna Grześlak –  Obserwując inne gminy to wszędzie odnawiane jest centrum wsi. Czy Koła 
Gospodyń mogą składać równieŜ wnioski. Nie wiem teŜ czy panie z KGW będą umiały 
napisać wniosek. 
Pani Marczak – W ramach projektu „Odnowa Wsi” wnioski mogą składać nie tylko jednostki 
samorządowe ale równieŜ organizacje pozarządowe. Muszą być zarejestrowane, posiadać 
NIP, regon, konto.  Ponadto przy staraniu się o środki zewnętrze wymagany jest wkład 
własny.  Na początku przyszłego roku będzie prowadzone szkolenie na temat pisania 
wniosków oraz pracy na komputerze. 
Radny Szaniec – w OŜarowie KGW istnieje od 33 lat. Co trzeba zrobić aby KGW zaistniało 
prawnie. 
Radny Majtyka – w gminie mamy 3 zespoły ludowe, jak je zalegalizować aby pozyskać 
pieniądze. 
Radna Gładysz -  czy pieniądze na zespół nie mogą wpłynąć na konto Urzędu Gminy 
Radny Kieler Marek – radny Rady Powiatu. Perspektywa finansowania dróg  powiatowych 
nie jest ciekawa. Najprawdopodobniej  Starostwo będzie musiało zapłacić długi szpitala. Nie 
wiem, czy dofinansowanie  szpitala nie wpłynie ujemnie na realizację  inwestycji 
realizowanych w ramach Inicjatyw Samorządowych w przyszłym roku,  czy  będą nadal. 
Czy znane są zasady punktowania projektów przez LGD? UwaŜam, Ŝe warto byłoby się 
zastanowić czy nie lepiej zdecydować się na jedną miejscowość. Z moich doświadczeń 
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wynika, Ŝe jeŜeli realizowane jest duŜe zadanie  efekt jest większy i jest lepiej traktowany taki 
projekt.  
Wójt Gminy -   proponowałbym zgłosić do opracowywanej strategii przez LGD następujące 
zadania: 
- Słupsko -  wymiana chodnika i budowa parkingu przed remizą, 
- Chotów – budowa parkingu  przy zlewni mleka, renowacja  parku 
- Krzyworzeka – zagospodarowanie terenu wokół remizy, budowa chodnika w stronę Turowa, 
   budowa boiska 
- OŜarów – rozbudowa budynku OSP 
- Mokrsko – odnowa parku, remont i modernizacja dworku                                                                                                                                                                                                                
- Komorniki – utworzenie świetlicy wraz z parkingiem, połoŜenie chodnika przy szkole 
 
 
 

P u n k t  11 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski  
 

Pani Przewodnicząca Rady –  
1.Przedstawiła: 
-   pismo  Rady Sołeckiej w OŜarowie skierowane do Rady Gminy o  wyraŜenie zgody na 
    utworzenie  kapeli ludowej 
- Pismo Dyrektorów szkół o wyraŜenie zgody na udział w programie Kapitał Ludzki oraz 
   pomoc w zakresie sporządzania wniosków i prowadzenie księgowości. 
2.zapoznała  z odpowiedziami Wójta Gminy na zgłoszone interpelacje przez radnych na sesji 
   w dniu 4 października 2008r. 
 
Na dzisiejszej sesji  radni oraz sołtysi zgłosili  wnioski i interpelacje: 
 Radny Szaniec Wojciech  
-  ponowił interpelację w sprawie wycięcia drzew – topoli, rosnących przy drodze od ośrodka 
   zdrowia w OŜarowie  w kierunku Towarzystwa, które zagraŜają bezpieczeństwu. 
- zwrócił się z zapytaniem jak naliczany jest odpis na zakładowy fundusz świadczeń 
  socjalnych dla nauczycieli emerytów. Czy jest to kwota brutto czy netto? 
Radny Majtyka Grzegorz – wnioskował o zapewnienie miejsca na  próby nauczania kapeli 
podwórkowej z OŜarowa. 
Radna Gładysz Irena -  wnioskowała o zapewnienie miejsca na próby nauczania zespołu 
śpiewaczego „Włościanie” z Chotowa.  
Radna Strózik Teresa – W związku  z ofertą Ośrodka Profilaktyki i Epidemiologii 
Nowotworów w Poznaniu dotyczącą badań mammograficznych zwróciła się z zapytaniem 
czy jest gwarancja, Ŝe aparat do w/w badań   jest sprawny i posiada wymagane atesty i 
przeglądy techniczne. 
Radny Rzepka  Wiesław wnioskował o: 
-  ustawienie przynajmniej 2 słupków  odblaskowych- prowadzących  na skrzyŜowaniu dróg 
Komorniki Pasternik -  Kolonia 
- rozplantowanie nawiezionej ziemi na drodze po byłym torowisku w Komornikach na 
granicy Komorniki OŜarów na wysokości drogi odchodzącej od Lasku./.Pobocze drogi jest 
wyŜsze od pasa jezdni. 
Radny Braliński  Stanisław– ponowił interpelację w sprawie wystąpienia do właścicieli 
działek o obcięcie gałęzi drzew zwisających nad drogą na Motyl , od transformatora do drogi 
na Plewinę. 
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Radna Sabina Sokół -  ponowiła interpelacje w sprawie wykonania rowów i zjazdów 
gospodarczych do posesji przy drodze powiatowej Komorniki-Zmyślona. Zadanie to miało 
być realizowane w roku bieŜącym w ramach „Inicjatyw Samorządowych. W budŜecie gminy 
są zagwarantowane środki na zakup rur, jak równieŜ na ten cel przeznaczone zostały środki z 
Rady Sołeckiej. Ponadto mieszkańcy wyrazili zgodę na partycypację w kosztach zakupu rur. 
Z wcześniejszych ustaleń wynikało, Ŝe koszty robocizny miał ponieść Powiat. Do tej pory 
zadanie nie zostało zrealizowane.  
Radny Kmiecik  Jan  zgłosił: 
- naprawę drogi gminnej przez Słupko na wysokości Kolonii „Kopaniny”  
- wykonania podestu do wysiadania przy przystanku PKS na Mątewkach 
 
 

P u n k t  12 
 

Zamkniecie obrad sesji  
 
 

Pani Przewodnicząca stwierdziła  wyczerpanie się porządku obrad , podziękowała wszystkim 
za udział w sesji i następnie zamknęła obrady XXVI Rady Gminy Mokrsko. 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu: 
 
Lp. Nr uchwały  W sprawie: 

 
1. XXVI/132/08 Ustalenia stawek podatku od nieruchomości 
2. XXVI/133/08 Zwolnień od podatku od nieruchomości 
3. XXVI/134/08 Określenia stawek podatku od środków transportowych 
4. XXVI/135/08 ObniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów podatku rolnego w 

roku 2009 
5. XXVI/136/08 ObniŜenia średniej ceny sprzedaŜy drewna dla celów 

wymiaru podatku leśnego w roku 2009 
6. XXVI/137/08 Ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla 

członków ochotniczych straŜy poŜarnych gminy Mokrsko, 
za uczestnictwo w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
poŜarniczych 

7. XXVI/138/08 Zmian Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Mokrsko na lata 
2008-2015 

8. XXVI/139/08  WyraŜenia zgody na przystapienie Gminy Mokrsko w 
charakterze członka zwyczajnego, do stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „ZIEMIA WIELUŃSKA” z 
siedziba w Rudzie k/Wielunia 

9. XXVI/140/08 Zmian w budŜecie gminy na 2008 rok 
 
 
Na powyŜszym protokół zakończono . 
 
Protokółowała:      Przewodniczący Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                      Sokół Sabina 


